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Stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Tidpunkt: 
Måndagen den 19 februari 2024 
Plats: sammanträdesrum Stora Essingen, Tekniska nämndhuset 
Fleminggatan 4 
 
Närvarande: 
Anders Lidbeck, SPF 
Birgitta Dangården, SPF 
Roger Andersson, PRO 
Björn Sundström, SPF 
Karin Schiöld, SPF 
Birgitta Thulin, SPF 
Kim Åsberg, PRO 
Marie Pierre Labadie, SPF 
Boel Seldén, SPF 
Ing-Marie Åslund PRO 
 
Övriga medverkande: 
Lena Slotte, avdelningschef  
Tero Tegel, biträdande avdelningschef 
Elin Sundberg, rådets sekreterare  
 
Justeras: 
Anders Lidbeck (SPF), Roger Andersson (PRO) 
            
§ 1 Föregående protokoll samt godkännande av dagordning 
Föregående protokoll samt förslag till dagordning godkänns.  
 
§ 2 Val av ordförande samt justerare 
Anders Lidbeck väljs till ordförande och utses att tillsammans med 
Roger Andersson justera dagens protokoll. 
 
§ 3 Information från stadsdelsförvaltningen 
Inget nytt att informera om sedan föregående möte.  
 
§ 4 Äldrevänlig stad, Tero Tegel 
Tero Tegel redogör för handlingsplanen äldrevänlig stad. 
Handlingsplanen delas ut till ledamöterna i skriftigt format 
nästkommande sammanträde. Presentationen biläggs protokollet.  
 
§ 5 Verksamhetsberättelse 2023, Elin Sundberg 
Elin Sundberg redogör för äldreomsorgens delar i 
verksamhetsberättelse 2023. Presentationen biläggs protokollet.  
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§ 6 Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 22 februari 
 
Pensionärsrådet behandlar följande ärenden: 
 
Ärende 1-8 
Ingen dokumentation. 
 
Ärende 9 Verksamhetsberättelse 2023 
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: ”Efter vi ha tagit del, 
i första hand av avsnitten om äldreomsorg, i verksamhetsberättelsen 
kan vi konstatera att det finns brister inom detta område. Vi har 
också läst om att satsningar gjorts under 2023 och planeras under 
2024 för att eliminera de beskrivna bristerna. Pensionärsrådet 
inbjudes och kommer också öka sin aktivitet inom äldreomsorgen 
på Kungsholmen och Essingeöarna under 2024.                                 
När det gäller ”bristerna” hänvisas till Socialstyrelsens 
Brukarundersökning som vi inom ”pensionärsråden” i Stockholm är 
kritiska vad gäller ”kvaliteten” som relevant värdering av 
äldreomsorgen. För att öka informationen om hemtjänsten och 
jämförelsen med övriga stadsdelar i Stockholm och andra 
kommuner i landet föreslår vi att stadsdelen stöder möjligheten att 
ansluta Stockholm till den befintliga undersökningen 
Hemtjänstindex.” 
 
Ärende 10  
Inga synpunkter. 
 
Ärende 11 Upphandling av digitala inköp på dagligvaror inklusive 
transporter till servicehus       
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag.   
 
Ärende 12-13 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 14 Svar på skrivelse om hemlöshet                                       
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag.   
 
Ärende 15 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 16 Svar på skrivelse om neddragning i kollektivtrafiken 
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: ”Vi stödjer 
förvaltningens synpunkter. Samtidigt tycker vi att synpunkterna tar 
för lite hänsyn till konsekvenserna för de äldre inom stadsdelen. 
Busslinje 54 är den enda kommunala transport som finns till 
Bolinders plan och här ligger ett av Stockholms största Vård- och 
omsorgsboenden och ett Servicehus samt träffpunkt Baltzar. 
Kungsholmen saknar Seniorboende med aktivitetscentrum så 
Baltzar är de enda kommunala samlingslokalerna som finns inom 
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stadsdelen. I satsningen som beskrivs i 2023-års 
verksamhetsberättelse är träffpunkt Baltzar ”navet” för sociala och 
fysiska aktiviteter för de äldre i på Kungsholmen och Essingeöarna. 
Finns ingen kommunal transport till Bolinders plan blir besöken på 
de särskilda boenden här färre samt aktiviteter för många äldre 
Kungsholmsbor svåra eller i vissa fall omöjliga att delta i. Busslinje 
56 är livsviktig för alla äldre på Essingeöarna som inte bor i 
anslutning till Busslinje 1, vilket är en minoritet av Essingeborna. 
Dessutom är denna den enda linje som transporterar patienter till 
den enda vårdcentralen på Essingeöarna. En förändring på dessa två 
linjer vore förödande för många äldre inom vår stadsdel och den 
satsning som planeras inom vår äldreomsorg. Vi har också skrivit 
en debattartikel som är intagen i bl. a. ”mitt i Kungsholmen” samt 
sänt artikeln till förvaltningen och nämnden.”   
 
Ärende 17-18 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 19 Förslag till riktlinjer för att motverka felaktiga 
utbetalningar inom personlig assistens  
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 20 Remiss om att inrätta kommunstyrelsens råd för 
nationella minoriteters rättigheter          
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter.          
 
Ärende 21 Ändringar av reglementet för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnder           
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag 
avseende äldrenämnden, i övrigt inga synpunkter.    
 
Ärende 22-23 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 24 Anmälan om balanslista                                                  
Pensionärsrådet vill ta del av ”skrivelsen om äldreomsorgen” och 
förvaltningens svar på denna. 
 
Ärende 25 Anmälan om pensionsrådets protokoll   
Se protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 2024-02-19 
(detta protokoll). 
 
Ärende 26 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 27-29 
Ingen dokumentation. 
 
Övrigt 
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Pensionärsrådet saknar, har aldrig fått ta del av, månadsrapporten 
för januari 2024. 
 
§ 7 Kommande nämndärenden enligt balanslista 
 
 
§ 8 Inkomna skrivelser, inbjudningar m.m. 
- 
 
§ 9 Övrigt 
Broschyren ”Stadsdelsnämndens pensionärsråd, Kungsholmen 
2024”, delas ut för vidare distribution till pensionärsföreningarna, 
vård- och omsorgsboendena, Baltzars träfflokal samt 
beställarenheten. 
 
Ordförande uppmanar ledamöterna att till nästa sammanträde 
stämma hos sina respektive pensionärsföreningar, om det finns 
intresse att ta fram en sammanställning av seniorrabatter hos olika 
företag på Kungsholmen. Återkoppling på nästa möte.  
 
Pensionärsrådet vill påtala att det blir väldigt mörkt i området runt 
”Åhlénshuset” vid Fridhemsplan på grund av renoveringen som 
sker där. Detta skapar otrygghet.   
 
 
Planering av gäster och teman 2023: 

- Dietist, mars  
- Ordförande samt vice ordförande i nämnden, april 
- Ny äldreombudsman, juni  
- Micasa 
- Samordnare skyddad yrkestitel 
- Utfall av projekt BSPD-register hemtjänst och vårdcentral 

samt samverkan med läkarorganisationen angående 
bedömning av kognitiv status vid inflyttning till vård- och 
omsorgsboende 
 

2024-02-19 
 
Stockholm


